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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 68-70. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 2024-04-22 

Anslaget sätts upp 2024-04-23 

Anslaget tas ned 2024-05-15 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 2024-04-22 

Anslaget sätts upp 2024-04-30 

Anslaget tas ned 2024-05-22 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 

T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 

N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 

paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  

 Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Ej § 73 p.g.a. 
jäv.  

 

Elisabet Engström T Ej §§ 76, 81 
p.g.a. jäv.  

 

Richard Herrey -   Filippa Althoff T §§ 62-65, 68-

86 
Ej § 81 p.g.a. 
jäv.  

 

Filip Wiljander  X  Ej §§ 73, 79, 
85 p.g.a. jäv.  

 

Johan Hiller T Ej § 77 p.g.a. 
jäv.  

 

Eva Öhbom Ekdahl X  
Ej §§ 81, 82 
p.g.a. jäv.  

 

Oskar Rosell T Ej § 77 p.g.a. 
jäv.  

 

Peter Zethraeus  X  
Ej §§ 73, 78 
p.g.a. jäv.  

 

Pernilla Hsu Båberg T §§ 66-67, 87-

90 

Eivor Örenmark X  
Ej §§ 73, 80 
p.g.a. jäv.  

 

Noa Cortinez Samenius N  

Oliver Rykatkin X  
Ej §§ 73, 74, 
85 p.g.a. jäv.  

 

Christina Rinman -  

Cecilia Gardner Larsson -   Christian Listérus -  

Christina Ramm-Ericsson -   Camilla Boström N  

Mikael Sandström -   Tim Sundberg N  

Helene Skantze X  
Ej § 83 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Andreas Brännström X  
Ej § 79 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Agnes Palinski X      
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Anders Bruhn  X  
Ej § 78 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Tobias Nässén X  
Ej §§ 73, 82, 
84 p.g.a. jäv.  

 

   

Frank Svensson  X  
Ej §§ 75, 76 
p.g.a. jäv.  

 

   

Bo Bergkvist X   
Ej § 78 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Dominique Faymonville X  
Ej § 81 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Angela Berglund X  
Ej § 82 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Per Norling X  
Ej § 80 p.g.a. 
jäv.  

 

   

 Centerpartiet (C) 

Johan Krogh X  Ej §§ 73, 77, 
84 p.g.a. jäv.  
 

Håkan Ekengren T Ej § 82 p.g.a. 
jäv.  

 

Emma Eide  X  Ej §§ 73, 75, 
80 p.g.a. jäv.  

 

Birgitta Rönnqvist N  

Hans Peters X  Ej §§ 78, 83 
p.g.a. jäv.  

 

Caroline Westerståhl T §§ 66-67, 89-

90 

Christine Lorne -      

Martin Hedman X  §§ 62-65, 

68-88 
Ej § 79 
p.g.a. jäv.  

 

   

  

Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X  § 65 Charlie Hedhav T §§ 62-64 

Monica Brohede Tellström X  Ej §§ 73, 76  
p.g.a. jäv.  

 

Maria Lidzell T §§ 66-90 
Ej § 78 p.g.a. 
jäv.  

 

Martin Sääf X  Ej §§ 74, 84 
p.g.a. jäv.  

 

   

 Kristdemokraterna (KD) 
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Karin Teljstedt X  Ej §§ 73, 75 
p.g.a. jäv.  
 

Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X  
Ej §§ 73, 77, 
81 p.g.a. jäv.  
 

Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 

Johanna Kvist  X  Ej §§ 73, 85 
p.g.a. jäv.  
 

Lovisa Emanuelsson -  

Andreas Andersson  X  Ej §§ 73, 80 
p.g.a. jäv.  

 

Anders Dorby T Ej § 75 p.g.a. 
jäv.  

 

Gunnel Nyman Gräff  X  Ej §§ 73, 74, 
77, 81, 85 
p.g.a. jäv.  

 

Moska Hassas T Ej § 75 p.g.a. 
jäv.   

 

Espen Bjordal X  Ej § 82 p.g.a. 
jäv.  

 

Emelie Norborg Friberg N  

Maria Raner X  Ej § 79 p.g.a. 
jäv.  

 

Stefan Hult N  

Henrik Unosson X   Ej §§ 73, 74, 
77, 81, 85 
p.g.a. jäv.  

 

Eva Berg Arbro N  

Majvie Swärd  -   Godwyll Osei-Amoako N  

Mattias Qvarsell  -      

Alva Dahn X  
Ej § 77 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Håkan Athari Håkansson X  Ej § 79 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Henrik Frank X  Ej § 74 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Helena Westerling X  Ej § 77 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Magnus Duvnäs X      

 Nackalistan (NL) 

Konstantinos Irina X  §§66-90 Päivi Dahlin T §§ 62-65 

Mikael Carlsson  X  Ej §§ 73, 75, 
77, 79 p.g.a. 
jäv.  

 

Bosse Ståldal (-) N  
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Lina Olsson  X  §§62-66, 68-

90 
Ej §§ 73, 77, 
78 p.g.a. jäv.  

 

Annette Backlund -  

YuSie Rundkvist Chou  X  Ej § 74 p.g.a. 
jäv.  

 

Maria Fernstedt (-) -  

Lamin Jatta Modigh X  Ej § 76 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Christina Ståldal (-) X   Ej §§ 73, 77, 
p.g.a. jäv.  

 

   

Kristina Granlund X  Ej § 73 p.g.a. 
jäv.  

 

   

 Sverigedemokraterna (SD) 

Esa Örmä X   Markus Wiechel T  

Leonid Yurkovskiy -   Danuta Knapp -  

Lars Alexandersson X      

Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 

Alena Jukic -   Emma Bonér T §§ 66-67, 

73-90 

Lisa Rasmussen X   Amanda Sandholm T §§ 62-65, 68-

72 

Tomas Ottosson X  Ej § 73 p.g.a. 
jäv.  

 

   

Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 

Desha Svenneborg X  
Ej § 73 p.g.a. 
jäv.  

 

Andreas Jakobsen Rydstedt T  

Lisskulla Zayane X  
Ej § 79 p.g.a. 
jäv.  

 

Maria Bang N  

Joel Lallerstedt -      

 

  



 
8 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 62 ....................................................................................................................... 11 

Val av justerare ....................................................................................................................... 11 

§ 63 KFKS-2024-00005 .................................................................................. 12 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt meddelanden och 

tillkännagivanden ............................................................................................................ 12 

§ 64 KFKS-2023-01319 .................................................................................. 13 

Enkla frågor ............................................................................................................................. 13 

§ 65 KFKS-2024-00271 .................................................................................. 14 

Interpellation om Vad görs för att förbättra trafiksituationen i Boo? (NL) .............. 14 

§ 66 KFKS-2024-00390 .................................................................................. 18 

Interpellation om Boo-bussar till Slussenterminalen (-) ................................................ 18 

§ 67 KFKS-2024-00391 .................................................................................. 20 

Interpellation om Skolbibliotek (NL) ................................................................................ 20 

§ 68 KFKS-2022-00729 .................................................................................. 23 

§ 69 ....................................................................................................................... 24 

Fyllnadsval, tidigare bordlagda ............................................................................................. 24 

§ 70 ....................................................................................................................... 25 

Fyllnadsval ................................................................................................................................ 25 

§ 71 KFKS-2023-00009 .................................................................................. 26 

Kommunala bolag 2023 ........................................................................................................ 26 

§ 72 KFKS-2024-00030 .................................................................................. 28 

Nacka kommun årsredovisning 2023 ................................................................................ 28 

§ 73 KFKS-2024-00368 .................................................................................. 35 



 
9 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för kommunstyrelsen ..................... 35 

§ 74 KFKS-2024-00373 .................................................................................. 36 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för nämnden för arbete och 

försörjning ....................................................................................................................... 36 

§ 75 KFKS-2024-00374 .................................................................................. 37 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för fritidsnämnden ........................... 37 

§ 76 KFKS-2024-00375 .................................................................................. 38 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för kulturnämnden .......................... 38 

§ 77 KFKS-2024-00376 .................................................................................. 39 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden ................................................................................................. 39 

§ 78 KFKS-2024-00377 .................................................................................. 40 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för natur- och trafiknämnden ....... 40 

§ 79 KFKS-2024-00378 .................................................................................. 41 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för socialnämnden ........................... 41 

§ 80 KFKS-2024-00379 .................................................................................. 42 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för utbildningsnämnden .................. 42 

§ 81 KFKS-2024-00380 .................................................................................. 43 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för val- och demokratinämnden ... 43 

§ 82 KFKS-2024-00382 .................................................................................. 44 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för äldrenämnden ............................ 44 

§ 83 KFKS-2024-00383 .................................................................................. 45 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för överförmyndarnämnden .......... 45 

§ 84 KFKS-2023-00362 .................................................................................. 46 



 
10 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för ledamöterna i Södertörns 

brandförsvarsförbund ................................................................................................... 46 

§ 85 KFKS-2024-00386 .................................................................................. 47 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för ledamöterna i 

Samordningsförbundet VärNa .................................................................................... 47 

§ 86 KFKS-2016-00023 .................................................................................. 48 

Genomförande av stadsbyggnadsprojekt Upphöjning av Saltsjöbanan, fastigheterna 

Sicklaön 76:1 med flera, Sickla .................................................................................... 48 

§ 87 KFKS-2024-00290 .................................................................................. 57 

Omreglering av avgäld för småhustomträtter i Fågelhöjden i Fisksätra .................... 57 

§ 88 KFKS-2023-00891 .................................................................................. 59 

Motion om Fler mellanboenden för seniorer behövs i Nacka (-) Inkom den 18 

september 2023 av Christina Ståldal, (-) ...................................................................... 59 

§ 89 KFKS-2023-01064 .................................................................................. 65 

Anmälan av nya interpellationer ......................................................................................... 65 

§ 90 KFKS-2023-01065 .................................................................................. 66 

Anmälan av nya motioner .................................................................................................... 66 

 

  



 
11 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 62  

Val av justerare 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Håkan Athari Håkansson (S) att 

justera protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 22 april 2024 

och den 29 april 2024. 

 

- - - - - 
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§ 63 KFKS-2024-00005 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 

meddelanden och tillkännagivanden 
 

Beslut 
Inga anmälningar har inkommit till sammanträdet.  

 

- - - - - 
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§ 64 KFKS-2023-01319 

Enkla frågor 
 

Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till utbildningsnämndens ordförande Eivor Örenmark (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 

 

- - - - - 

Enkel fråga från Christina Ståldal (-) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande Johan Krogh (C) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 

 

- - - - - 
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§ 65 KFKS-2024-00271 

Interpellation om Vad görs för att förbättra 

trafiksituationen i Boo? (NL) 
Interpellation från Mikael Carlsson (NL) till natur- och trafiknämndens ordförande Peter Zethraeus (M) 

Bordlagd 2024-03-18  

Beslut 
Interpellationen anses besvarad.  

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

Protokollsanteckning 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna:  

Det råder en lite tråkig och lätt destruktiv ton i debatten kring trafiksituationen i Boo.  

Oppositionen försöker utmåla situationen som ohållbar, och att kommunen står handfallen 

och passiv. Att inga investeringar sker i Boos infrastruktur. Tonläget är högt, men egna 

förslag eller visioner är lätträknade. 

Om man istället tittar på hur infrastrukturen har utvecklats i Boo under senare år 

framträder en helt annan bild. Tvärtom har det investerats mycket i såväl framkomlighet 

som trafiksäkerhet Kommunen har breddat alla större tillfartsvägar som Kummelnäsvägen, 

Vikingshillsvägen, breddat Hasseluddsvägen, Telegrafvägen, Sockenvägen, Boovägen och 

Värmdövägen. 

Man har byggt ut ett regionalt cykelstråk hela vägen från Insjön. 

Fyra nya rondeller finns idag längs Mensättravägen vid Orminge Centrum, bara för att 

nämna några exempel. Utöver det har den nya Skurubron byggts.  

Påfarten från Orminge till väg 222 har fått en ny, effektivare rondell, den sk ormrondellen. 

Dessutom har en separat bussfil lagts till och vägen har breddats. 

Vid Björknäs har det tillkommit en dropprondell och en ny påfart till motorvägen. Den 

gamla påfarten utan accelerationssträcka skapade både köer på motorvägen och orsakade 

många olyckor. 

Framkomligheten på Ormingepåfarten är idag god, här finns ingen köbildning 

överhuvudtaget. Man når Skurusidan från OKQ8-rondellen på under 3 minuter. 
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Framkomligheten på Värmdövägen är bra likaså. På 5-6 minuter tar man sig mellan Boo 

kommunalhus och Björknäsrondellen.  

Att kalla detta för en ohållbar trafiksituation är rätt överdrivet. 

Men visst finns områden som behöver bli bättre, som kring våra skolor och vid 

Centralplan. Här arbetar Natur och Trafiknämnden med fullt fokus, bland annat med ett 

Säkra-skolvägarpaket. 

Maria Raner lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  

Den ohållbara trafiksituationen i Boo måste åtgärdas. I Björknäs och Eknäs måste åtgärder 

vidtas för att skapa en trygg trafikmiljö. Köer uppstår då många fortsatt väljer att köra över 

gamla bron och när många föräldrar väljer att lämna barn i skolan med bil. 

Trafiksituationen gör att än fler föräldrar inte törs släppa sina barn till fots eller på cykel, 

utan föredrar att skjutsa. Det gäller till exempel runt Myrsjöskolan och Björknässkolan. I 

Orminge centrum är framkomligheten under all kritik. Det är svårt att ta sig fram både till 

fots, med cykel och med bil. Till och med kollektivtrafiken verkar ha svårt att ta sig fram på 

grund av byggnationerna. Att framkomlighet kan påverkas under en kort tid vid ny- eller 

ombyggnation är en sak, men i och runt Orminge centrum har detta varit verklighet i åratal 

och kommer också fortsätta under lång tid framöver. Många barn och ungdomar kommer 

med bussen eller hemifrån, de ska till skola eller till fritidsaktiviteter och korsningen vid 

bussarna och Orminge centrum är rörig och många gångtrafikanter korsar tvärs över och 

bilarna kommer från flera olika håll. Det är viktigt att kommunen klarar av att se till att 

framkomligheten och framför allt säkerheten för alla trafikslag, inte minst för 

gångtrafikanter fungerar. 

Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  

Det behövs satsningar för att förbättra trafiksituationen i Boo. Nackalistan anser att det är 

viktigt att fortsätta arbeta mot avgifterna på Skurubron. Effekten av avgifterna har blivit att 

trafik som egentligen kan ta sig över via motorvägsbron nu styrs in på att ta den gamla 

bron och då köra genom Björknäs med alla bieffekter som det medför. 

 

Genom att skapa fler och enklare påfarter på Värmdöleden från Boo vid till exempel 

Dalkarlsområdet och vid Ormingeleden skulle trafiken till Björknäs minska. Rondeller vid 

korsningen vid Sonjas kiosk samt vid Mensättravägen/Värmdövägen skulle förbättra flytet i 

trafiken och borde utredas. Genom att bredda vägarna och skapa omkörningsytor där 

många bilister svänger vänster för att komma in vid skolorna på morgnar och 

eftermiddagar skulle proppar i trafiken kunna undvikas. Vi vill se att detta utreds vidare. 

 

Vi tycker också att det är viktigt att kommunen har en aktiv dialog kring Orminge centrum 

så att säkerheten för gående förbättras liksom möjligheterna att ta sig fram under 

ombyggnationen. Överlag är det viktigt att vid alla stadsbyggnadsprojekt ta stor hänsyn till 
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trafiksituationen. När det gäller kollektivtrafik vore det bra att utreda möjligheterna att göra 

kollektivkörfält på utvalda delar av Värmdövägen för att öka framkomligheten. Det är även 

önskvärt med signalreglerade övergångsställen i Björknäs och Centralplan för de gåendes 

säkerhet. 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  

Det blev en intressant debatt i fullmäktige där det om inte annat var tydligt hur mycket, när, 

vart och varifrån olika ledamöter åker bil i Boo. En del av problemet är just detta: vi 

behöver planera samhället utefter gående, cyklister och kollektivtrafik. När vi inte gör det 

ökar bilåkandet och trafiksituationen försämras. 

Miljöpartiet tycker att det finns anledning att se över trafiksäkerheten generellt i Nacka, och 

därför har vi drivit och fått igenom vårt förslag om säkra skolvägar. Miljöpartiets initiativ 

om säkra skolvägar handlar om att barn på ett tryggt sätt ska kunna ta sig till och från 

skolor och idrottsplatser genom gång, cykel och kollektivtrafik. Tex. vid Boo gårds skola 

arbetar man just nu med att förbättra trafiksäkerheten. Det finns också andra punktinsatser 

vi vill se, som en säkrare korsning vid Centralplan i Björknäs. Generellt ser vi också  

Varken barn eller föräldrar ska vara oroliga över att röra sig i trafikmiljön i sitt närområde. 

Därför har vi också lagt förslag för en tryggare trafikmiljö med sänkta hastigheter. Det 

bästa sättet att undvika olyckor med skador för oskyddade trafikanter är nämligen just 

sänkta hastigheter. 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 

”Dystopi” är ett ord med betydelse av ”negativ samhällsvision” som nu används flitigt i 

debatten. Om man har en kritisk synpunkt på denna samhällsfråga, kan man ställa sig 

frågan – har i detta fall Nackalistan lyssnat för mycket på Boos invånare och deras 

uppfattningar angående trafiken eller har moderaterna gjort det? Är det en dystopisk 

samhällsvision att beskriva upplevda problem i verkligheten eller ej? Jag tror att Nackalistan 

i denna interpellation faktiskt har lyssnat och själva kanske upplevt vad många Boo-bor 

också dagligen upplever, av svårigheter i trafiken. Kan det t o m vara för lite fokus på dessa 

problem i Nacka vad gäller den näst största kommundel i Nacka, Boo? En tredjedel av 

Nackas befolkning bor här och behöver få mer information om vilka åtgärder som görs nu 

för att säkra och förbättra trafikflödena.  

 

Visst är det bra med den nya Skurubron, om man undantar betalningssättet, men 

turtätheten in mot Slussen i dagens läge är inte optimalt. Jag frågar mig vilken lyckad dag 

den nämnda parkeringsundersökningen gjordes och hur den gjordes. Inte många Boo-bor 

håller med om det lyckade resultat som presenterades i debatten angående denna fråga. 

Snarare är det ständigt stor trängsel i Orminge centrum. Många kan knappt parkera eller får 

kanske sina bilar skrapade som många har fått pga trängseln. Det gäller alla dagar i veckan. 

Planeringen för Orminge C behöver ta höjd för ännu fler parkeringar om Boo-borna ska 
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fortsatt vilja handla där och inte åka längre bort. Mina grannar väljer inte längre att handla i 

Orminge C utan åker i stället till Gustavsbergs centrumanläggningar där det finns bättre 

platser för bilparkering. Boo har stora glesa områden och kollektivtrafiken där är gles så 

bilen är ett fortsatt alternativ för många. Viktigast är ändå att barnen får säkra skolvägar 

och att fortsatt bebyggelseplanering tar större och bättre hänsyn till trafiklogistiken. En 

mycket angelägen interpellation av Nackalistan som behöver tas på allvar. 

 

- - - - - 
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§ 66 KFKS-2024-00390 

Interpellation om Boo-bussar till Slussenterminalen (-) 
Interpellation från Christina Ståldal (-) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

 

Protokollsanteckning 
Lina Olsson och Konstantinos Irina lät anteckna följande till protokollet för 

Nackalistan:  

I interpellationssvaret skriver Mats Gerdau: ”Den bussterminal som byggs i Katarinaberget 

vid Slussen nu har större kapacitet än dagens tillfälliga bussterminal på Stadsgården. Det 

leder mig till att det inte bör vara någon kapacitetsbrist vid Slussen och att vissa bussar från 

Nacka och Boo bör kunna gå dit även framöver.” 

Här missar kommunstyrelsens ordförande helt det faktum att bussterminalen i 

Katarinaberget kommer att ha mindre kapacitet än den gamla bussterminalen i Slussen som 

revs – och som den nya bussterminalen i Katarinaberget ersätter. 

Nacka kommun har avtalat med regionen att i första hand bussar från Värmdö ska få köra 

in till Slussen. Övrig busstrafik ska släppas av vid de nya tunnelbanestationerna i Nacka 

från och med 2030 när det är planerat att tunnelbanan ska invigas. 

Detta lär särskilt drabba bussresenärer i Boo som får stiga om till tunnelbana vid Nacka 

Forum fr o m 2030. Kommunen har avtalat att bygga och finansiera en ny bussterminal 

intill tunnelbanestation Nacka vid Nacka Forum inom ramen för ett miljardprojekt kallat 

”Mötesplats Nacka”. Först skulle denna bussterminal byggas till 2025, sedan till 2030, och 

nu planeras den till 2035. 

Enligt interpellationssvaret är det Region Stockholm som ansvarar för kollektivtrafiken och 

inte kommunen. Men det stämmer inte helt, då kommunen har tagit på sig ansvaret för 

bussterminalen/Mötesplats Nacka. 

Nackalistan har i KF oktober 2023 samt april 2024 ställt frågor om hur kommunen tänker 

klara busstrafiken från Boo mellan 2030 och 2035. 
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När bussterminalen vid Katarinaberget enligt planerna är invigd, men Boo-bussarna inte får 

gå dit: var ska omstigningen mellan Boo-bussarna och tunnelbanan ske? 

Kommunstyrelsen ordförande är fortfarande svaret skyldig om hur han tänkt sig att Boo-

borna ska kunna ta sig till centrala Stockholm om fem år. 

Det är f ö inte bara boende i Boo som vill veta hur busstrafiken från Nacka till Slussen 

kommer att se ut när tunnelbanan till Nacka invigs. På västra Sicklaön (Kvarnholmen, 

Finnboda, Finnberget, Henriksdalsberget och Saltsjöqvarn) kommer år 2040 befolkningen 

att ha ökat från dagens ca 10 000 invånare till ca 19 000. Region Stockholm drar nu ner på 

linjerna 53, 55 och 402 och vi vet inte om tidigare turtäthet kommer att återställas i 

framtiden. Nacka-bussarna till Slussen kommer alltså att vara ett helt avgörande alternativ 

för Nackaborna på västra Sicklaön. 

 

 

- - - - - 
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§ 67 KFKS-2024-00391 

Interpellation om Skolbibliotek (NL) 
Interpellation från YuSie Rundqusit Chou (NL) till utbildningsnämndens ordförande Eivor Örenmark 

(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

 

Protokollsanteckning 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 

Att främja läsning, öka läsförståelsen och stärka språkutvecklande arbetssätt i skola och 

förskola är centralt för att elever ska kunna tillgodogöra sig kunskap både i och utanför 

skolan. För oss i Centerpartiet är dock inte ambitionen om att varje skola i Nacka ska ha ett 

eget bibliotek styrande.  

Vi menar att det viktigaste är att eleverna tar del av ett rikt utbud av litteratur och att det 

finns rum för avkoppling och läsning, inte att det måste ske på skolorna, då det potentiellt 

kan generera stora kostnader för den enskilda skolan och kommunen.  SKR bedömer också 

att förslaget från regeringen är kraftigt underfinansierat, med cirka 75 procent. Nacka har 

sex fantastiska bibliotek med engagerad personal som vi tror kan vara skolorna behjälpliga. 

Att få möjlighet att besöka dessa tror vi är av stor betydelse för Nackas elever och dess 

språkutveckling.  

Päivi Dahlin och YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för 

Nackalistan:  

Det är fantastiskt att regeringen äntligen har lagstiftat om att det ska finnas skolbibliotek 

och skolbibliotekarier samt ett bokbestånd och media som är relevant och uppdaterat på 

alla skolor från och med 2025. Det ska finnas en bibliotekarie per 200 elever i de yngre 

årskurserna och en bibliotekarie per 400 elever i de äldre, enligt Skolverkets 

rekommendation. Nackalistan vill att kommunen tar sitt ansvar som huvudman för de 

kommunala skolorna och för de fristående skolorna som verkar i kommunen.  

 

Kommunen har redan fått pengar för inköp av böcker och utbildning av personal. Nu har 

man haft tre år på sig för att förbereda inför detta som börjar gälla år 2025, men det har 
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inte hänt så värst mycket. Nackalistan har besökt flera skolor som bara pliktskyldigast ställt 

fram några böcker på hyllor men saknar en fungerande biblioteksverksamhet. 

 

Ett lysande undantag är dock Nacka gymnasium, som lever upp till kraven på ett 

välfungerande skolbibliotek. Där har man flera biblioteksanställda som samarbetar aktivt 

med lärarna och eleverna kring deras studier. De har en verksamhet med gott om böcker: 

både skönlitteratur och faktaböcker inklusive kurslitteratur för gymnasiets samtliga kurser. 

De har även en tyst läsesal, en sal för gemensamt arbete där man får samtala, läsinbjudande 

fåtöljer och en bokklubb. 

 

I dessa tider med larm om bristande läs- och skrivförmåga hos eleverna är det fel att inte 

fler skolor satsar på att skapa en läsandekultur genom att tillhandahålla skolbibliotek med 

bemannad och kunnig bibliotekarie. Nackalistan undrar om skolorna får det ekonomiska 

stödet och den uppmuntran som krävs? 

 

Till syvende och sist är läsningen en fråga om demokrati. Barn som har fått böcker höglästa 

för sig när de börjar förskolan har redan fått ett stort ordförråd vilket gynnar dem i 

skolarbetet. De barn som kommer från hem där man inte har böcker eller högläser för sina 

barn, har sämre förutsättningar att klara av läs- och skrivinlärningen. 

Skolbibliotek och skolbibliotekarier är viktiga för att skolan ska uppfylla sin 

kompensatoriska uppgift. Biblioteket kan tjäna som skolans hjärta och lugna oas, ett ställe 

där elever kan få stöd utanför den ordinarie undervisningen, på sina egna villkor och utan 

att bli betygsatt. 

 

I den senaste Pisa- undersökningen hade svenska 15- åringars läsförståelse rasat och 

likvärdigheten minskat i svenska skolor. Det blir på sikt ett demokratiskt problem, om allt 

fler i Sverige inte kan ta till sig information genom att läsa. Då förlorar människor 

förutsättningarna för att kunna göra informerade val i vardagen - och också på själva 

valdagen. 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 

Varför stärker Liberalerna i landet lagstiftningen för skolbiblioteken? Det beror på att läget 

i landet inte är bra vad gäller elevers läsförmåga eller läsvanor och framförallt standarden på 

skolbiblioteken. Inte heller får vi i Nacka reda på vad varje skola satsar eller befinner sig 

vad gäller nuvarande skolbiblioteksstandard. Redan år 2025 är en ny och skarpare lag på 

plats som Nacka och andra kommuner måste anpassa sig till oavsett styrelseform och skola. 

När jag för några år sedan interpellerade om skolbiblioteken i Nacka och deras standard så 

fick jag i princip inga konkreta svar annat än svar om ngt läsprojekt. På liknande sätt är det 

nu med det suddiga svaret i tjänstehandlingen. Kommer Nackas skolor att under 2025 

kunna uppfylla kraven vad gäller skolbiblioteken vad gäller bemannad och kompetent 

bibliotekspersonal? Till detta kommer krav på öppethållande under skoltid, lämplig lokal 
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och anslag för inköp av litteratur i pappers- och digital form. I tjänstehandlingen beskrivs 

skolbiblioteket i Nacka gymnasium som glädjande exempel och lyfts med rätta fram. 

Problemetär att utmärkelsen av detta är gammalt och att det inte heller har fått efterföljare 

på liknande nivå bland resten av skolbiblioteken i kommunen. 

 

 

- - - - - 
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§ 68 KFKS-2022-00729 

Avsägelser av uppdrag  

 

Beslut 
1. Begäran om entledigande beviljas. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Nedan avsägelser har inkommit under perioden 2024-03-19 – 2024-04-22. 

Teija Ek (NL) Ersättare Fritidsnämnden fr.o.m. 2024-04-22 

Shahin Malak (NL) Ersättare Kulturnämnden fr.o.m. 2024-04-22 

 

 

- - - - - 



 
24 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69  

Fyllnadsval, tidigare bordlagda 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om fyllnadsval enligt sammanställningen nedan. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammanställning av fyllnadsval som tidigare bordlagts.  

Ersättare Nacka Energi AB för tiden efter 

ordinarie bolagsstämma 2024 t.o.m. ordinarie 

bolagsstämma 2025 

Noa Cortinez Samenius (M)  
 

Ersättare Nacka Energi Försäljnings AB för 

tiden efter ordinarie bolagsstämma 2024 

t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2025 

Noa Cortinez Samenius (M)  
 

 

 

 

- - - - - 
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§ 70  

Fyllnadsval 
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om fyllnadsval enligt sammanställningen nedan. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
Sammanställning av fyllnadsval. 

Ersättare Fritidsnämnden t.o.m. 2024-12-31 Mikael Carlsson (NL) 

Ersättare Kulturnämnden t.o.m. 2024-12-31 Martha Bengtsson (NL) 

 

 

 

- - - - - 
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§ 71 KFKS-2023-00009 

Kommunala bolag 2023 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1. Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2023 för Nacka Stadshus 

AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall, 

Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen hade tidigare för egen del beslutat följande.  

1.  Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2023 för Nacka Stadshus 

AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall AB, 

Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo 1:207 AB. 

2.  Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2023 till 

årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning 

AB, Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB samt Boo1:207 

AB med instruktion att godkänna respektive årsredovisning.  

3.  Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 

Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka 

marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige 

fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt kommunallagen. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun äger 100 procent av aktiebolaget Nacka Stadshus AB. Nacka Stadshus AB 

äger och förvaltar per den 31 december 2023 100 procent av aktierna i Nacka Energi AB, 

Nacka vatten och avfall AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB. Nacka 

Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi Försäljning AB. Tillsammans 

bildar bolagen stadshuskoncernen med Nacka Stadshus AB som moderbolag. Resultat efter 

finansiella poster 2023 för stadshuskoncernen uppgår till 49,1 miljoner kronor, jämfört med 

51,1 miljoner kronor för 2022.    

Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 

till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 

befogenheterna.    

Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 

helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka 
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Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljning AB, Nacka vatten och avfall 

AB, Centrala Nacka marknadsbolag AB och Boo 1:207 AB uppfyller kommunfullmäktiges 

fastställda mål. Stadsledningskontoret bedömer också att bolagen inom stadshuskoncernen 

verkar inom de befogenheter som är fastställda i kommunallagen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 februari 2024 

Bilaga 1a-c Nacka Stadshus AB 2023 

Bilaga 2a-2c Nacka Energi AB 2023 

Bilaga 3a-3c Nacka Energi Försäljning AB 2023 

Bilaga 4a-4c Nacka vatten och avfall AB 2023 

Bilaga 5a-5c Centrala Nacka marknadsbolag AB 2023 

Bilaga 6a-6c Boo 1:207 AB 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 

och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§ 72 KFKS-2024-00030 

Nacka kommun årsredovisning 2023 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1. Kommunfullmäktige fastställde Nacka kommuns årsredovisning 2023 i enlighet 

med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 mars 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för det gångna 

året. Årsredovisningen innehåller även en bedömning om kommunen lever upp till 

kommunallagens krav på god ekonomisk hushållning. 

Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 572,9 miljoner kronor, vilket är -9,3 

miljoner kronor lägre än årsbudget. Från ett övergripande perspektiv är årets resultat till 

stor del en följd av ökade skatteintäkter och att nämnderna visar på överskott jämfört med 

budget. Att Nacka kommun som helhet redovisar ett starkt resultat innebär att det 

finansiella målet om ett resultatöverskott på minst 2,0 procent av skatteintäkter och 

statsbidrag är uppnått. 

Resultatet enligt det lagstadgade balanskravet blev 525,1 miljoner kronor eller 7,9 procent 

av kommunens skatteintäkter och statsbidrag, vilket också är högre än föregående års 

resultat om 477,3 miljoner kronor. 

Resultat exklusive jämförelsestörande poster uppgår till 298,5 miljoner kronor, vilket är 

169,3 miljoner kronor högre än budgeterat resultatmål om 129,3 miljoner kronor. Utfallet 

innebär att det finansiella målet om ett resultatöverskott exklusive jämförelsestörande 

poster på minst 2,0 procent av skatteintäkter och statsbidrag är uppnått eftersom utfallet 

blev 4,5 procent. 

Vid utgången av 2023 uppgår soliditeten till 50,3 procent. Om hänsyn även tas till de 

pensionsförpliktelser som enligt lag om kommunal redovisning och bokföring redovisas 

som ansvarsförbindelse, det vill säga utanför balansräkningen, ligger soliditeten på 

39,9 procent 2023. 

Investeringarna har i stor utsträckning varit självfinansierade. För 2023 faller dock den 

totala självfinansieringsgraden netto till 133,7 procent och brutto till 73,5 procent. 

Självfinansieringsgraden brutto avser enbart finansiering av investeringsutgifter. 

Självfinansieringsgraden netto inkluderar även offentliga bidrag, exploateringsersättning, 

gatukostnadsersättning och gåvor. Nettoinvesteringarna i kommunen uppgick till 

1 128,8 miljoner kronor under året, vilket är 401,2 miljoner kronor högre än året innan. 
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Kommunens låneskuld uppgår till 2 200,0 miljoner kronor, vilket är 650 miljoner kronor 

högre än föregående år. 

Kommunkoncernens resultat blev 600,7 miljoner kronor för 2023. Resultatet förklaras av 

goda resultatnivåer för både kommunen och för stadshuskoncernen. 

Nacka kommun uppvisar goda verksamhetsresultat och den samlade bedömningen är att 

graden av måluppfyllnad är god eller mycket god. Målet ”Bäst utveckling för alla” uppnår 

en hög måluppfyllelse på 62,7 procent. Målet ”Attraktiva livsmiljöer i hela Nacka” har lägst 

måluppfyllelse på 53,9 procent. 

Årsredovisningen ska innehålla en samlad bedömning om kommunen lever upp till god 

ekonomisk hushållning. Bedömningen utifrån ett helhetsperspektiv är att god ekonomisk 

hushållning är uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 18 mars 2024 

Bilaga 1 Årsredovisning 2024 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Filip Wiljander (M), 

Monica Brohede Tellström (L), Oliver Rykatkin (M) och Karin Teljstedt (KD), bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 

och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  

Nacka Kommun gör återigen ett stort ekonomiskt överskott. Det är självklart positivt att 

man kan lägga undan resurser för framtiden för att säkra långsiktig finansiering av 

välfärden. Överskottet är dock väldigt stort i relation till intäkterna, något som blivit en 

trend de senaste åren. Detta samtidigt som en mängd verksamheter fått slita mycket hårt 

under året. I några fall var läget så akut att den moderatledda alliansen sent omsider fick 

lägga fram en tilläggsbudget för att undvika akuta nedskärningar. Inflationen har under året 

varit fortsatt hög och verksamheter har drabbats hårt. Till detta har många verksamheter 

svårt att hitta rätt personal, vilket ökar pressen på våra anställda.   

 

Nacka har under många års tid inte kompenserat fullt ut för pris- och löneökningar i våra 

verksamheter, och det börjar märkas på utfallen på många ställen. Den moderatledda 

alliansens besatthet av skattesänkningar börjar nu gå ut över invånarnas välfärdsbehov, 

vilket är väldigt olyckligt. Nacka behöver satsa mer på de som arbetar i och tar del av 
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välfärden. Det är anmärkningsvärt att man gick vidare med en skattesänkning inför 2024, 

trots att man stod inför stora nedskärningar i välfärden bara ett halvår tidigare.  

 

Det är bra att våra nämnder håller i pengarna så att vi kan ha en stark välfärd i framtiden, 

men det är viktigt att hitta en bra balans. Att de når de uppsatta budgetarna tyder på 

ekonomisk disciplin och är givetvis positivt. Men att man i många nämnder gör stora 

överskott trots mer budgeterade resurser tyder på att alla tillgängliga medel inte kommer 

våra invånare till del. Att man mot denna bakgrund visar upp en låg måluppfyllelse tyder på 

att kommunens resurser används ineffektivt och läggs på hög snarare än att komma 

invånarna till del genom starkare välfärd. Noterbart är att Nacka under 2023 inte nådde det 

lagstadgade kravet kring handläggningstid för planbesked. 

 

Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 

Kristdemokraterna: 

Vikten av att driva en långsiktigt ansvarfull politik har sällan varit viktigare. Externa 

faktorer påverkade ekonomin och var under 2023 kännbara för såväl kommunens 

verksamheter och privatpersoner. Tack vare att vi noga håller i pengarna kunde vi lägga en 

tilläggsbudget för att säkerställa kvaliteten i kommunens kärnverksamhet. Samtidigt kunde 

även medel återgå till de som från början avvarat av sin inkomst i form av skatt. Det är vi 

Kristdemokrater stolta över.  

Allt är inte perfekt. Självklart finns det i delar förbättringspotential men den här 

årsredovisningen vittnar om att det görs ett riktigt bra arbete i kommunen och att vi hela 

tiden utmanar oss själva och utvecklas med den verklighet vi står inför. Under 2023 tog vi 

ett stort kliv när det kommer till att arbeta med trygg- och säkerhetsfrågorna. Efter valet 

inrättades en ny beredning för beredskap där vi Kristdemokrater har ordförandeskapet och 

ytterligare ljus föll på de mörka frågorna. Viktiga steg togs mot att en bättre plan och 

beredskap i händelse av krig och kris. Kommunen har även mer strukturerat tagit sig an 

utmaningen med Välfärdsbrottslighet och har antagit en ny IT-säkerhetspolicy. Även 

arbetet med digitalisering har tydligt gått framåt. 

Vi blickar nu framåt. Den starka ekonomi som Nacka medvetet och systematiskt har byggt 

upp under många år kommer visa sig vara helt nödvändig för att klara den demografiska 

utveckling som Sverige ~ och Nacka ~ står inför, den behövs också för ett stärkt 

civilförsvar. 

Kristina Granlund och Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för 

Nackalistan:  

Nackalistan tycker att det starka resultatet för 2023 är positivt, med tanke på att många 

kommuner runt om i landet har det tufft. Men vi ser också att Nacka står inför stora 

utmaningar framöver, då projektet ”Nacka bygger stad” kostar enorma summor, samtidigt 



 
31 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

som färre invånare flyttar in än bostäder som färdigställs. Befolkningstillväxten har 

halverats jämfört med 2010-talet. 

Vi i Nackalistan noterar också att en viktig finansiell resultatindikator fortfarande inte 

uppnås: målet att stadsutvecklingen ska vara självfinansierad över en femårsperiod. 

Prognosen visar en stadsutvecklingsekonomi i obalans för perioden 2016–2030, och om 

Nacka lyckas uppnå en ekonomi i balans för hela perioden 2014–2040 återstår att se. Vi ser 

ändå positivt på att man nu arbetar fram en ny befolkningsprognos som har bättre 

precision. 

I takt med den pågående stadsutvecklingen i Nacka och att tunnelbanan byggs ut väntas 

efterfrågan och marknadsförutsättningarna att stärkas. Men även om bostadsmarknaden 

stabiliseras från nuvarande lågkonjunktur kommer det att bli svårt att uppnå kommunens 

bostadsåtagande kopplat till Stockholmsförhandlingen och utbyggnaden av tunnelbanan till 

Nacka. Nackalistan oroas över att styret fokuserar helt på att uppnå antalet bostäder i stället 

för att skapa en levande och långsiktigt hållbar stad. Vi tycker att det vore bra om Nacka 

redan nu tydligt uttalar att vi inte längre strävar efter att uppfylla tunnelbaneavtalets 

bostadsmål – vilket vi troligen ändå inte kommer att kunna uppnå – och istället prioriterar 

målet att skapa bra miljöer att leva och bo i. Risken är annars stor att vi tvingas rea ut 

Nackabornas mark och stressar fram bostäder. Det skulle samtidigt innebära att vi skulle 

kunna bygga Nacka varsamt, att vi kan spara grönområden och skapa fler platser för idrott 

och kultur, vilket Nackaborna efterfrågar. 

De långa hyreskontrakten för de skolor och andra välfärdsfastigheter som Nacka hyr 

tillbaka från externa aktörer i så kallade ”sale and lease back”-avtal är i själva verket en 

skuld, eftersom Nacka inte kan komma ur avtalen i förtid om vi skulle vilja. De behöver 

förstås bokföras på rätt sätt, enligt Rådet för kommunal redovisnings (RKR) 

rekommendation, dvs som en skuld och som en tillgång i balansräkningen. Detta har 

Nackalistan påpekat upprepade gånger, och det har tidigare utlovats en översyn av 

kommunens hyresavtal, som skulle vara klar under 2023. Nu har detta skjutits fram till 

2024. Vi ställer oss frågande till varför översynen är försenad. Hur hyreskontrakten 

redovisas påverkar hur stora skulder kommunen har och därmed nyckeltal som soliditet. 

Det är viktigt att nyckeltalen ger en rättvisande bild av kommunens ekonomi, både för oss 

politiker och för Nackas medborgare och andra intressenter.  

Nackalistan anser också att det är viktigt att vi gör en översyn av de poster som hamnar 

under jämförelsestörande poster. Dessa har ökat kraftigt 2023; det bör till exempel 

analyseras om arbetet med detaljplaner verkligen ska ligga här. 

Lars Alexandersson lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  

Sverigedemokraterna gratulerar till en välskriven årsredovisning som visar ett gott 

ekonomiskt resultat och god ekonomisk ställning per 2023-12-31. Viktiga nyckeltal som 
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överksottsmål, soliditet och självfinansieringsgrad har uppnåtts eller till och med överträffat 

sina måltal. Samtidigt som verksamheten (nämnderna) löper på bra och i stort uppnått sina 

aktivitetsmål – mycket bra.  

 

Tittar vi framåt så är det min uppfattning att Nackas framtida finansiella ställning är 

beroende av hur stadsutvecklingen kan självfinansieras genom markförsäljning och 

exploateringsavgifter. Speciellt viktigt är de två tunga projekten Mötesplats Nacka och 

Överdäckningen samt de följdprojekt som de för med sig. Det är därför viktigt att vi ökar 

transparensen i kalkyler och planer så att SD kan vara med och bidra konstruktivt. Jag 

skulle också önska att vi ställer upp två scenarier; att genomföra eller inte genomföra 

överdäckningen och se påverkan på finansiell ställning.  

 

För SD är det vikigt att verka som en konstruktiv part i diskussionerna om Nackas framtid. 

Om vi kan erbjudas insynsplatser i utskotten så är mycket vunnet. 

 

Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

Nacka kommun redovisar återigen ett stort ekonomiskt överskott. 2023 är ett år som 

fortsatt präglats av utmaningar för hushållen, då kostnaderna ökat och ökade ekonomiska 

svårigheter rapporteras, framför allt för dem som hade knappa marginaler redan innan 

inflationen tog fart. Det är viktigt att kommunen har en god ekonomi, men det ändamålet 

ska inte prioriteras högre än invånarnas välfärdsbehov. 

Vänsterpartiet oroas också över flera av resultaten som berörs i årsredovisningen. Ett 

exempel är att färre barn och unga deltar i fritidsutbudet. Tryggheten i våra grundskolor har 

minskat med 10 % sedan förra året. De här verksamheterna behöver resurser och en 

hållbar och realistisk budgetering, men de behöver också förutsättningar att rekrytera och 

behålla personal i form av idrottsledare/fritidsledare. 

Tryggheten i skolorna är nära sammankopplad med personaltätheten och 

personalkontinuitet. Möjligheter att delta i föreningsledda fritidsaktiviteter kan också bero 

på ekonomiska hänsyn för många familjer, särskilt i tider då man måste prioritera bland 

hushållets utgifter. Vänsterpartiet anser att full löne- och kostnadskompensation är 

avgörande för att verksamheterna inom kommunen ska kunna bibehålla personaltätheten 

och undvika nedskärningar. För att möjliggöra att fler ska kunna delta i fritidsaktiviteter är 

det viktigt att föreningarnas ekonomiska stöd utökas, så att de kan hålla deltagaravgifterna 

låga, vilket skulle minska kostnadstrycket på barnfamiljerna. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

En årsredovisning konstaterar utfallet baserat på den budget som vunnit gehör. Vi hade en 

budget med större satsningar på skolan, på civilsamhället och på kulturen t.ex. Vi ser flera 

verksamheter har det tufft idag till följd av ökade kostnader och kriser i samhället, och det 

måste vi ta höjd för. Vi ser fortsatt att utrymme finns att satsa på skolan, på civilsamhället 
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och på kulturen. Investeringar på de här områdena lönar sig i längden och betalar igen sig 

imorgon. 

Att Nacka är en trygg kommun är nog en bild många känner igen sig i. Men som vi ser det 

är vår uppgift att skapa arenor för samverkan, för möten mellan människor och bygga ett 

starkt samhälle, berett att möta olika kriser, redan innan kriserna slår till och otryggheten 

ökar. Miljöpartiet har drivit på, och kommer fortsätta arbeta för att få in förebyggande 

trygghetsskapande insatser inom flera sektorer i kommunen.  

Det har inte fötts så få barn i Nacka på över 20 år. En trend är att antalet barn per födande 

kvinna minskar. Samtidigt visar undersökningar att unga idag är den första generationen 

som inte ser hur den kan få det bättre än tidigare. Som känner hopplöshet. Vi kan 

konstatera att det är mycket i världen som går åt fel håll, med krig, konflikt och 

klimatförändringar. Det är vår uppgift att inge hopp. Jag tycker att årsredovisningen också 

inger hopp och att vi inom flera områden är på god väg. Flera olika steg tas för ett grönare 

Nacka. Det här har betydelse nu men också för att möta framtidens klimatutmaningar. 

Tack vare att Nacka har ett starkt ekonomiskt resultat finns möjligheter att satsa mer på att 

hela Nacka ska bli bra. Satsa på barnen, skolan, grön omställning med hållbara hus, 

transporter och konsumtion, men också på ett hållbart samhälle som förebygger och 

motverkar utanförskap. 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 

Är budgetresultatet för Nacka kommun år 2023 bra? Det beror på hur man ser. Det finns 

många bra projekt som är på gång, verksamheter, visioner och vi politiker är alla 

engagerade i Nackas utveckling. En av flera åtgärder som jag är glad över från föregående 

år är att Centrala parken i Orminge har rustats upp och ser ännu fräschare ut med många 

roliga redskap för barn och vuxnas fritid. Sen ser jag också exempel på motsatsen och på 

många förgävesprojekt som tas bort eller ändras vilket kan vara bra men kostar 

skattepengar. Det tyder i värsta fall på fartblindhet och att man inte har lyssnat på kritiska 

synpunkter som har kommit under resans gång eller initialt.   

Att inte nå upp till fyra av fyra satta mål för verksamheten är inte bra. Inte heller att lägga 

över 50 miljoner kr på ett förgävesprojekt som den upphöjda Saltsjöbanan. Andra 

förgävesprojekt som kostar pengar och personaltid är långköraren Morningside Marina, 

verksamhetslokaler vid Igelboda, den föreslagna ändringen av skollokaler för Saltängens 

skola, fotbollsplan vid Ramsmora, den nybyggda förskolan vid Järlahöjden som har stått 

nästan tom i ca 2 år och sist men inte minst osäkerheten om överdäckningen av 

motorvägen 222, om den överhuvudtaget blir av. För många yviga planer, för fort blir lätt 

fel och magplask. Välfärdverksamheterna får inte tillräckligt med resurser med de 

besparingsbeting som varje år drabbar dem. I längden påverkar det kvaliteten i välfärden 

och personalsituationen i kommunen. Nackas del av klimatet har sin del av det bekymmer 

som den nuvarande regeringens obefintliga klimatpolitik medför och som kritiseras hårt av 

experter och drabbar Nacka kommun. Den minskade befolkningsökningen och byggandet 
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jämfört med tidigare prognoser gör att mycket av dagens planering behöver ändras. Därför 

är det av högsta värde att en ekonomisk långtidsprognos arbetas fram snarast även för detta 

år så att politikerna har de förändrade förutsättningarna som grund för sina budgetarbeten. 

Konstigt nog har en ekonomisk långtidsprognos inte arbetats fram under senare år. En 

samlad bedömning är att ett bättre grepp behöver tas om både planering och ekonomi och 

att Nackas invånare och oppositionspolitiker behöver få mer information för  att i god tid 

få reda på vad som är på gång och hur det kan påverka utvecklingen. 

 

 

- - - - - 
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§ 73 KFKS-2024-00368 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

kommunstyrelsen 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1.  Ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 

2023. 

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen under 2023, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i kommunstyrelsen ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen 

under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 74 KFKS-2024-00373 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

nämnden för arbete och försörjning 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i nämnden för arbete och försörjning beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i nämnden för arbete och försörjning under 2023, inte deltar i beslutet 

på grund av jäv.  

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i nämnden för arbete och försörjning ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i nämnden för 

arbete och försörjning under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 75 KFKS-2024-00374 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

fritidsnämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i fritidsnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 

2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i fritidsnämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i fritidsnämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i fritidsnämnden 

under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 76 KFKS-2024-00375 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

kulturnämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i kulturnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 

2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i kulturnämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i kulturnämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i kulturnämnden 

under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 77 KFKS-2024-00376 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i miljö- och stadsbyggnadsnämnden under 2023, inte deltar i beslutet på 

grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 78 KFKS-2024-00377 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för natur- 

och trafiknämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i natur- och trafiknämnden beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i natur- och trafiknämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund 

av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i natur- och trafiknämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i natur- och 

trafiknämnden under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 79 KFKS-2024-00378 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

socialnämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i socialnämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 

2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i socialnämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i socialnämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i socialnämnden 

under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 80 KFKS-2024-00379 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

utbildningsnämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i utbildningsnämnden beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i utbildningsnämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i utbildningsnämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i 

utbildningsnämnden under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 81 KFKS-2024-00380 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för val- 

och demokratinämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i val- och demokratinämnden beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i val- och demokratinämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund 

av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i val- och demokratinämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i val- och 

demokratinämnden under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 82 KFKS-2024-00382 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

äldrenämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i äldrenämnden beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 

2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i äldrenämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i äldrenämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i äldrenämnden 

under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 83 KFKS-2024-00383 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

överförmyndarnämnden 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Ledamöter och ersättare i överförmyndarnämnden beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2023.  

2.  Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i överförmyndarnämnden under 2023, inte deltar i beslutet på grund av 

jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 

nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna har funnit att kommunstyrelsen och 

nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Styrelsernas och nämndernas interna kontroll 

bedöms i huvudsak ha varit tillräcklig. De har bedömt att resultatet i årsredovisningen i 

huvudsak är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som fullmäktige fastställt. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därför att kommunfullmäktige beviljar 

ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 10 april 2024 

Revisionsberättelse 2023 med bilagor 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöter och 

ersättare i överförmyndarnämnden ansvarsfrihet. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i 

överförmyndarnämnden under 2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

 

- - - - - 
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§ 84 KFKS-2023-00362 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

ledamöterna i Södertörns brandförsvarsförbund 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1. Kommunfullmäktige beviljar direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i Södertörns brandförsvarsförbund under 2023, inte deltar i beslutet på 

grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen och lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska 

kommunfullmäktige besluta om direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 

respektive styrelsen för Samordningsförbundet Värna ska beviljas ansvarsfrihet. 

Revisorerna som granskat respektive förbund har funnit att verksamheten har bedrivits på 

ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Sammantaget 

tillstyrker revisorerna att ansvarsfrihet beviljas. Därför föreslås att kommunfullmäktige 

beviljar direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund och styrelsen för 

Samordningsförbundet Värna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 

Revisionsberättelse och bilagor för Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bevilja direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i direktionen under 

2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

- - - - - 
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§ 85 KFKS-2024-00386 

Revisionsberättelse för 2023 och ansvarsfrihet för 

ledamöterna i Samordningsförbundet VärNa 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1. Kommunfullmäktige beviljar direktionen för Samordningsförbundet VärNa 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

2. Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller vars närstående hade 

förtroendeuppdrag i Samordningsförbundet VärNa under 2023, inte deltar i beslutet på 

grund av jäv. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen och lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska 

kommunfullmäktige besluta om direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund 

respektive styrelsen för Samordningsförbundet Värna ska beviljas ansvarsfrihet. 

Revisorerna som granskat respektive förbund har funnit att verksamheten har bedrivits på 

ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Sammantaget 

tillstyrker revisorerna att ansvarsfrihet beviljas. Därför föreslås att kommunfullmäktige 

beviljar direktionen för Södertörns brandförsvarsförbund och styrelsen för 

Samordningsförbundet Värna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 

Revisionsberättelse och bilagor för Samordningsförbundet NärVA 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bevilja direktionen för Samordningsförbundet VärNa 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

De ledamöter som själva eller vars närstående hade förtroendeuppdrag i direktionen under 

2023, deltog inte i beslutet på grund av jäv. 

 

- - - - - 
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§ 86 KFKS-2016-00023 

Genomförande av stadsbyggnadsprojekt Upphöjning av 

Saltsjöbanan, fastigheterna Sicklaön 76:1 med flera, 

Sickla 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1. Kommunfullmäktige beslutade att avbryta planeringen för upphöjning av Saltsjöbanan 

vid Nacka station. 

 

Kommunstyrelsen hade tidigare för egen del beslutat följande.  

1. Exploateringsenheten får återkomma med redovisning av vad en utebliven upphöjning 

av Saltsjöbanan får för konsekvenser på ombyggnaden av Värmdövägen och 

Planiavägen och andra närliggande projekt.  

2. Exploateringsenheten får i uppdrag att utreda möjligheten att bredda den befintliga 

gångtunneln under Nacka station och göra den mer tillgänglig och även se om det går 

att köra personbil där.  

3. Stadsledningskontoret får i uppdrag att utreda hur Kyrkviksparken kan bli en trevlig 

och attraktiv park, även om Järlaleden finns kvar. 

4. Exploateringsenheten ska fortsatt verka för att upprustningen och moderniseringen av 

Saltsjöbanan också innebär minskat buller och att bullerminskande åtgärder som 

utgångspunkt ska lösas vid källan. 

5. Stadsledningskontoret får i uppdrag att utreda möjligheterna att behålla Nacka 

stationshus på dess nuvarande plats. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Saltsjöbanans upphöjning innebär att Saltsjöbanan höjs upp på en 

bro i höjd med Sickla köpkvarter för att stärka de urbana sambanden och minska 

barriäreffekten genom att nya funktioner och kopplingar tillskapas i nord-sydlig riktning då 

Planiavägen och Simbagatan kan anslutas till Värmdövägen, vilket ökar tillgängligheten och 

skapar förutsättningar för en smidigare och effektivare trafiklösning. 

Under bron möjliggörs utrymmen för nya offentliga platser, bland annat en ny 

pendelparkering för cyklar, vilket är en viktig del i att utveckla Sickla till en 

kollektivtrafiknod. Jämnare trafikflöden skapas då Planiavägen ansluter till Värmdövägen 

under bron, dagvatten och skyfall kan på så vis ledas till Kyrkvikens reningsbassäng, vilket 

är en förutsättning för utvecklingen av Sickla. Stadsbyggnadsprojektet Saltsjöbanans 
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upphöjning är förenlig med översiktsplanen Hållbar framtid i Nacka, utvecklad 

strukturplan för Nacka stad och detaljplaneprogram för Planiaområdet.  

Planerad utbyggnad är inom ett geografiskt komplext område med framtida riksintresse för 

Östlig förbindelse och flera stora byggprojekt i nära anslutning. Detta ställer stora krav på 

samverkan mellan olika aktörer och en löpande riskhantering. Vidare förutsätter 

utbyggnaden att järnvägsplanen, som är under framtagande, fastställs av Trafikverket 

genom beslut som vinner laga kraft. Den nuvarande tidplanen förutsätter att erforderliga 

lov, tillstånd och markåtkomstavtal kommer på plats samt att förberedande arbeten inleds 

innan dess att järnvägsplanen fastställs och vinner laga kraft.  

Budget för genomförandet föreslås tilldelas stadsbyggnadsprojektet Saltsjöbanans 

upphöjning med totalt -1 106,3 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 0 miljoner kronor i 

investeringsinkomster och att 1 106,3 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

Kommunens totala kostnad, inklusive redan upparbetade kostnader, för vilka budget redan 

beviljats, samt den medfinansiering som kommunen ska erlägga till Region Stockholm för 

anläggningen av järnvägen på bron i enlighet med gällande avtal, bedöms uppgå till cirka 

1,2 miljarder kronor.  

Kommunens kostnader för stadsbyggnadsprojektet Saltsjöbanans upphöjning finansieras 

till en mindre del genom medfinansiering från byggaktörer i närområdet. 

Kommunen får genom utbyggnaden av allmänna anläggningar nya anläggningstillgångar i 

form av en ny broanläggning och en dykarledning (skyfallspassage). Den tillkommande 

årliga driftskostnaden bedöms preliminärt uppgå till cirka 5,8 miljoner kronor. 

Kapitalkostnaden, ränta och avskrivning, för de nya anläggningstillgångarna beräknas 

uppgå till 10,1 miljoner kronor det första året. Kommunens kapitalkostnad för 

medfinansieringen till Region Stockholm, som är en infrastrukturell investering, beräknas 

uppgå till 7 miljoner kronor det första året. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 mars 2024 

Bilaga 1  Utbyggnads-PM inklusive underbilaga 1.1 (PM risk) 

Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Henrik Unosson (S), Tomas Ottosson (V), 

Mikael Carlsson (NL), Johan Krogh (C), Agnes Palinski (M), Anders Tiger (KD), Esa 

Pekka Örmä (SD), Peter Zethraeus (M), Christina Ståldal (-) och Filip Wiljander (M), bifall 

till kommunstyrelsens förslag.  

Desha Svenneborg (MP) yrkade att ärendet skulle återremitteras med följande 

motiveringen: 
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”Miljöpartiet yrkar på återremiss för att ge stadsledningskontoret, i samverkan med 

exploateringsenheten, i uppdrag att pausa genomförandet samt återkomma med en 

redovisning av vad en utebliven upphöjning av Saltsjöbanan får för konsekvenser på 

trafikflöden i området, ombyggnaden av Värmdövägen, Planiavägen, Kyrkviksparken och 

andra närliggande projekt.” 

Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L), att ärendet i 

första hand återremitteras enligt Desha Svenneborgs (MP) motivering och i andra hand 

bifall till tjänsteskrivelsens förslag 1-3.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag, 

Desha Svenneborgs förslag att återremittera ärendet och Monica Brohede Tellströms (L) 

förslag om att bifalla tjänsteskrivelsens förslag 1-3.    

Ordföranden ställde först återremissyrkandet mot att ärendet avgörs vid dagens 

sammanträde – och fann att kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras vid 

dagens sammanträde. 

Därefter konstaterade ordföranden att kommunstyrelsens förslag är huvudförslag och 

ställde detta mot tjänsteskrivelsens förslag 1-3 och fann att kommunfullmäktige hade 

beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 

bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har 

kommunfullmäktige beslutat i enlighet med tjänsteskrivelsens förslag 1-3.”  

Vid voteringen avgavs 55 ja-röster och 3 nej-röster. 3 ledamöter avstod från att rösta. 

Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.  

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Monica Brohede Tellström reserverade sig mot beslutet för Liberalerna och ingav 

följande. 

Liberalernas förslag om att genomföra planen för Saltsjöbanans upphöjning samt att 

tillskapa en stadspark vid Kyrkviken utan trafik blev nedröstat, och jag reserverar mig mot 

beslutet. 

Beklagligt nog togs idag beslutet att avbryta planeringen för Saltsjöbanans upphöjning. 

Detta innebär att järnvägen även framöver kommer vara en barriär som hindrar 

sammanlänkningen av Sicklaområdets norra och södra delar, och att Planiavägen inte kan 
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anslutas till Värmdövägen vilket innebär att Järlaleden även i fortsättningen blir kvar som 

en bullrig och störande trafikled längs med Kyrkviken. 

”Liberalerna står fast vid visionen om en levande och öppen stadsmiljö i Sickla utan 

barriärer. Att ansluta Planiavägen till Värmdöleden skulle möjliggöra att vi tar bort den 

delen av Järlaleden som går längs Kyrkviken, och vi skulle därmed få goda förutsättningar 

att anlägga en stor och trivsam stadspark, utan bil- och busstrafik, med direkt anslutning till 

badbryggorna i Kyrkviken. Men Liberalernas förslag blev tyvärr nedröstat idag, och vi är 

mycket besvikna på att de flesta andra partierna tycker att det är ok med en mindre park 

som dessutom delas mitt i tu av en livligt trafikerad väg 

Vi yrkade även att ärendet skulle återremitteras för att utreda konsekvenserna av att inte 

genomföra upphöjningen innan beslut om ett eventuellt avbrytande av projektet, men inte 

ens detta kunde övriga partier bifalla.” 

Desha Svenneborg reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet och ingav följande. 

Miljöpartiets vision om utvecklingen av den här platsen finns kvar. Vi skulle få en park, vi 

skulle få torg. Båda är bristvaror i Nacka. Istället får vi en utveckling med fler vägar och 

hus, men både mindre och färre ytor att mötas på. För oss försvinner en viktig pusselbit i 

skapandet av Nacka stad som behöver vara mer än vägar och bostäder. 

Det är mellanrummen som bygger staden brukar det heta. Här blir mellanrummen fortsatta 

barriärer och mer vägar. Istället för att se till att man har ett ordentligt underlag att fatta 

beslut på drar man i bromsen först och utreder sedan. Vi vill avvakta med ett beslut tills vi 

vet vad beslutet får för konsekvenser, inte besluta att först lägga ner, och sedan utreda vilka 

konsekvenser beslutet får. Därför yrkade vi på att ärendet skulle återremitteras till 

kommunstyrelsen. 

När beslutet om upphöjningen av Saltsjöbanan fattades 2015 bedömdes kostnaden för 

upphöjningen till 281 miljoner. Uppräknat med KPI blir det 370 miljoner. Detta är väldigt 

långt ifrån de 1,2 miljarder som det nu helt plötsligt bedöms kosta. Den nya högre 

prislappen är ungefär vad nya Skurubron kostade att bygga. Kan verkligen en låg smal 

järnvägsbro kosta lika mycket att bygga som en hög betydligt bredare sexfilig 

motorvägsbro? När beslutet om Skurubron fattades, så var underlagen bristfälliga. Beslutet 

fattades ändå. Och vi alla vet ju vad effekterna av det beslutet blev. Dagens beslut om 

Saltsjöbanans upphöjning baseras också på bristfälliga underlag, men återigen går man 

vidare med beslutet.  

En upphöjning av Saltsjöbanan ger enormt stora värden för hela centrala Nacka och det är 

svårt att föreställa sig alla negativa konsekvenser det får att nu abrupt avbryta hela 

projektet. Vi vill givetvis inte höja saltsjöbanan till vilket pris som helst, men vi vill ha ett 

ordentligt underlag så vi kan ta ställning på ett ansvarsfullt sätt. Och vi tycker det är viktigt 

att vi har en grön vision där människor kan bo och trivas i ett människovänligt Nacka. 
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Protokollsanteckning 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  

Nacka Kommun gör återigen ett stort ekonomiskt överskott. Det är självklart positivt att 

man kan lägga undan resurser för framtiden för att säkra långsiktig finansiering av 

välfärden. Överskottet är dock väldigt stort i relation till intäkterna, något som blivit en 

trend de senaste åren. Detta samtidigt som en mängd verksamheter fått slita mycket hårt 

under året. I några fall var läget så akut att den moderatledda alliansen sent omsider fick 

lägga fram en tilläggsbudget för att undvika akuta nedskärningar. Inflationen har under året 

varit fortsatt hög och verksamheter har drabbats hårt. Till detta har många verksamheter 

svårt att hitta rätt personal, vilket ökar pressen på våra anställda.   

Nacka har under många års tid inte kompenserat fullt ut för pris- och löneökningar i våra 

verksamheter, och det börjar märkas på utfallen på många ställen. Den moderatledda 

alliansens besatthet av skattesänkningar börjar nu gå ut över invånarnas välfärdsbehov, 

vilket är väldigt olyckligt. Nacka behöver satsa mer på de som arbetar i och tar del av 

välfärden. Det är anmärkningsvärt att man gick vidare med en skattesänkning inför 2024, 

trots att man stod inför stora nedskärningar i välfärden bara ett halvår tidigare.  

Det är bra att våra nämnder håller i pengarna så att vi kan ha en stark välfärd i framtiden, 

men det är viktigt att hitta en bra balans. Att de når de uppsatta budgetarna tyder på 

ekonomisk disciplin och är givetvis positivt. Men att man i många nämnder gör stora 

överskott trots mer budgeterade resurser tyder på att alla tillgängliga medel inte kommer 

våra invånare till del. Att man mot denna bakgrund visar upp en låg måluppfyllelse tyder på 

att kommunens resurser används ineffektivt och läggs på hög snarare än att komma 

invånarna till del genom starkare välfärd. Noterbart är att Nacka under 2023 inte nådde det 

lagstadgade kravet kring handläggningstid för planbesked. 

Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 

Centerpartiet beklagar att vi har hamnat i ett läge där vi tvingas avbryta projektet med att 

höja upp Saltsjöbanan. I grunden hade en upphöjd Saltsjöbana inneburit flera fördelar för 

stadsmiljön i Sicklaområdet men i relation till kraftigt ökade kostnader är det inte längre 

försvarbart. Nyttorna överstiger helt enkelt inte kostnaderna. Alla partier i fullmäktige har 

ett ansvar att varsamt hantera skattebetalarnas pengar och att gå vidare med detta projekt 

vore oansvarsfullt. Centerpartiets fokus framåt ligger nu på att möjliggöra bättre kopplingar 

för gående och cyklister mellan Värmdövägen och Planiavägen samt begränsa 

trafikmängden på Järlaleden så att det ändå går att skapa en trevlig park där. 

Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 

Kristdemokraterna: 

I samband med beslutet att undersöka möjligheten att höja Saltsjöbanan för att skapa en 

vägförbindelse mellan Värmdövägen och Planiavägen avfärdades, utan närmare utredning, 

de alternativa förslag som då också fanns, de som kallades +11 och +17. 
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När nu planerna på att höja Saltsjöbanan skrinläggs av ekonomiska skäl, finns det anledning 

att närmare utreda om de alternativa avfärdade förslagen skulle kunna genomföras med 

bättre ekonomi. 

 

Det handlar om att höja marken norr om Saltsjöbanan, där Alphyddevägen möter 

Värmdövägen, en yta närmare 25.000 kvm. Merparten av den ytan är kommunal mark. Det 

ger en uthyrbar yta under mark på närmare 20.000 kvm som kan användas till verkstäder, 

lager, parkering, infartsparkering i bästa tänkbara läge etc. 

 

Cirka 20 % av denna upphöjda mark blir inte upphöjd markyta, eftersom det planeras 

byggnader där; bostäder, kontor och andra verksamheter. Här är det en fördel att det 

ganska stora antal bostäder som planeras här, slipper spränga ut parkeringsytor under 

nuvarande mark, parkering kan anläggas på nuvarande mark, som då blir under mark. 

 

Söder om Saltsjöbanan behöver en yta om cirka 5.000–10.000 kvm höjas upp. Den yta som 

uppstår under mark blir ungefär lika stor, men kan till stor del få två plan. Av dessa ytor är 

endast en mindre del kommunal mark. 

 

De upphöjda ytorna norr och söder om Saltsjöbanan förbinds med en cirka 50 m bred 

bro/viadukt över Saltsjöbanan, precis över Nacka station. 

 

Backen ner från den upphöjda nivån till Planiavägens nuvarande nivå, behöver antagligen 

gå i en sväng österut för att förlängas så att den inte blir alltför brant. Den blir då en del av 

lokalgatorna mellan de tänkta husen runt Sjötorpsvägen. 

 

En fördel som denna konstruktion kan ge är att samla upp dagvatten från Alphyddan, 

Svindersberg, delar av Finntorp och Sicklaområdet. Detta dagvatten skulle kunna ledas till 

fördröjningsdammar och reningsanläggningar i mellanrummet mellan den gamla och den 

nya nivån. 

 

Lina Olsson, Mikael Carlsson och Konstantinos Irina lät anteckna följande till 

protokollet för Nackalistan:  

Nackalistan tycker att det är bra att en majoritet av partierna i kommunstyrelsen nu kommit 

fram till samma slutsats som vi gjorde redan i juni 2023, när beslut togs om tecknande av 

genomförandeavtalet med Region Stockholm. Nackalistan yrkade då i första hand 

återremiss på grund av bristfälliga beslutsunderlag och i andra hand på avslag, först i 

kommunstyrelsen och sedan i kommunfullmäktige juni 2023. Trots att kommunstyrelsen 

ansvarar för att ärenden bereds inför beslut avslogs vårt yrkande som innehöll detaljerade 

synpunkter på det undermåliga beslutsunderlaget. Vi reserverade oss mot beslutet på 

samma fullmäktigemöte. 



 
54 (67) 

 22 april 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Redan då var den uppskattade kostnaden för järnvägsbron mer än en miljard av Nackas 

skattebetalares pengar, utöver de 176 miljoner som Region Stockholm skulle finansiera. 

Varken driftskostnader, noll-alternativ, risker eller ens nyttor med projektet var redovisade. 

Till exempel ingick inte Kyrkviksparken i projektet, varken då eller nu. Vi påtalade redan då 

de nu erkända riskerna med buller. 

 

Nackalistan anser även att det borde ha funnits en klausul i det tecknade genomförande-

avtalet som reglerar vad som gäller om en part vill bryta avtalet och inte genomföra 

projektet. Det är i nuläget oklart hur stora kostnader kommunen kommer få för detta 

projekt i förgäveskostnader, utöver de 57 miljoner som redan spenderats på projektet. 

 

När Nackalistan tog ställning mot Upphöjd Saltsjöbana blev vi påhoppade från flera 

partier. Gång på gång hävdade företrädare för såväl styre som opposition att vi inte visste 

vad vi talade om och att ”man måste våga satsa”. Nu, närapå ett år senare, när andra partier 

kommit fram till samma ställningstagande som vi – bör man hålla i minnet att 

pengarullningen hade kunnat stoppas redan i juni 2023 om styret hade lyssnat och tagit till 

sig av Nackalistans kritik.  

 

Även kommunrevisionen har med hjälp av det externa revisionsbolaget Ernest & Young, 

granskat om beredningen av ärendet inför beslut om genomförandeavtal gett ett allsidigt 

belyst underlag. Revisionsrapporten konstaterar stora brister i förfarandet. De skriver bland 

annat att ”de ekonomiska konsekvensbeskrivningar som ingått i tjänsteskrivelserna som vi 

tagit del, har varit osäkra och i viss mån otydliga.” 

 

Revisionsrapporten lämnades in till kommunstyrelsen i februari 2024. Kommunstyrelsen 

valde dock att inte ens kommenterera den, vilket i praktiken innebär ett tyst erkännande av 

revisionens slutsatser som överensstämde med Nackalistans kritik från juni 2023. I stället 

väljer M, KD och C nu att ansluta sig till Nackalistans linje och avsluta miljardprojektet 

med omedelbar verkan. Nackalistan kommer att fortsätta att värna om skattebetalarnas 

pengar och inte teckna avtal för miljardprojekt med oklar nytta eller med bristfälliga 

beslutsunderlag. 

 

Nackalistan är positiv till att kommunstyrelsen beslutat att bifalla Nacklistans yrkande att ge 

stadsledningskontoret i uppdrag att utreda möjligheterna att behålla Nacka stationshus på 

dess nuvarande plats. Saltsjöbanans stationshus är en del av Nackas kulturarv. Vi har därför 

även lämnat in en motion om att kulturskydda Saltsjöbanans historiska stationshus och 

bangårdar. 

 

Esa Pekka Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
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Sverigedemokraterna vill tacka alliansen för ett klokt, långsiktigt och prestigelöst beslut i 

fråga om upphöjningen av Saltsjöbanan, i och med att upphöjningen tas bort ur 

planarbetet. 

Sverigedemokraterna har aldrig varit emot den politik som i grunden syftar till att skapa en 

vacker och trivsam stadsmiljö, bara emot de delar som betingar ett alldeles för högt pris 

finansiellt och i form av störningar inte minst för Saltsjöbanans trafikanter. 

Vi ser fram emot och väntar oss ett fortsatt konstruktivt planarbete, med god mark- och 

fastighetspolitik till grund, där skönhets- och trivselaspekter får god plats. Ett exempel ur 

det föreliggande ärendet är Järlaleden, som vi hoppas blir en trivsam stadsgata. 

Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

När handlingarna till slut kom på bordet och det blev tydligt hur hög kostnaden skulle bli 

för Saltsjöbanans upphöjning var det något av en överraskning. Visst har priser ökat 

allmänt, men skillnaden mellan de initiala uppskattningarna om en kvarts miljard och den 

nuvarande prognosen om en och en kvarts miljard är så stor att det varit svårt för oss att 

föreställa oss den utveckling som varit. Det är naturligtvis svårt att beräkna den här typen 

av kostnader, men vi önskar ändå att vi haft en bättre indikation om den slutgiltiga 

kostnaden tidigare – då hade vi haft bättre förutsättningar att föreslå mindre kostsamma 

alternativ i god tid. 

 

Nu har vi ändå landat i att vi säger nej till upphöjningen av Saltsjöbanan, huvudsakligen 

med hänvisning till kostnaden. 

 

Vi anser dock inte att det innebär att Kommunfullmäktige ska lämna Nacka station och det 

berörda området åt sitt öde. Upphöjningsprojektet omfattade en del viktiga satsningar och 

vinster för området som nu riskerar att inte bli av. Vi behöver planera för bussträckning 

och anslutning till tunnelbanan, och det kommer behövas en ny tunnel under Saltsjöbanan, 

som är både större och trevligare att röra sig i. Anslutningar och kopplingar till 

tunnelbanans ingång behöver ses över så att tillgängligheten inte drabbas av att 

Saltsjöbanan fortsätter gå på marknivå. 

 

En annan viktig del av planerna rör Kyrkviksparken. Det hade ännu inte införts någon 

garanti för att den skulle vara bilfri även om Saltsjöbanans 

upphöjning hade genomförts, men just en bilfri Kyrkvikspark var det villkor Vänsterpartiet 

ställde för att kunna stå bakom upphöjningen, och vår huvudsakliga målsättning med 

projektet. 

 

Vi anser fortsatt att det behöver utredas vidare hur vägtrafiken på Sicklaön kan fungera 

även om Järlaleden stängs av för motortrafik. Vi vill se förslag på hur trafiken kan ledas om 

så att vi kan få en Kyrkvikspark utan bilväg. 
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Liberalerna föreslog just det i ett yrkande till kommunstyrelsen, vilket instämde i, och vi 

avser att fortsätta driva den frågan. I och med den klimatkris vi befinner oss i, och den 

stora klimatbelastning som transportsektorn utgör i Nacka är det viktigt att vi tillåter oss att 

tänka nytt och se över möjligheten att avveckla en bilväg genom den planerade parken. Vi 

vill både se hur transportsituationen skulle påverkas och vilka möjligheter det skulle 

innebära för parken att utvecklas och blomstra. För oss är det en framåtsyftande tanke att 

biltrafiken för första gången kan ställas åt sidan till förmån för andra värden. Att genom att 

förändra trafiklösningen göra ett nytt grönområde, mitt i centrala Sickla, tillgängligt för 

boende i och utanför närområdet. 

 

När tunnelbanan är färdigbyggd och i drift kommer vi att ha nya kollektivtrafiklösningar på 

plats, som i bästa fall kan göra det mycket lättare att hitta nya lösningar för den trafik som 

idag går över Järlaleden. 

 

Nacka kommun vill ligga i framkant, och det här är ett fint tillfälle för oss att visa att vi 

menar allvar med våra ambitioner att klara klimatomställningen och tänka nytt i Nacka 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet: 

Bättre sent än aldrig! Det är glädjande att verkligheten kom ikapp majoriteten när 

kostnaderna eskalerade för projektet som inte ger någon stor praktisk nytta trafikmässigt. 

Redan under 2023 fanns det tillräckliga fakta i ärendet för att kunna dra sig ur. Det hade 

varken lett till en ökad turtäthet för Saltsjöbanan eller någon ekonomisk nytta av de 

verksamhetslokaler under upphöjningen som fanns med i tidigare projektetförslag. Gå 

gärna vidare istället med att göra en tunnel värd namnet under tågbanan med starkt 

förbättrad standard, bredd och funktion. Då kan den norra och södra delen av 

Värmdövägen bindas samman, om det går även med en körbana för bilar, förutom för 

gång- och cykeltrafikanter. 

 

 

- - - - - 
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§ 87 KFKS-2024-00290 

Omreglering av avgäld för småhustomträtter i 

Fågelhöjden i Fisksätra 
Erstavik 26:523, m.fl. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande. 

1. Kommunfullmäktige fastställer de årliga tomträttsavgälderna enligt bilaga 1 att gälla 

från och med den 1 juni 2025 och under kommande tioårsperiod.  

 

Kommunstyrelsen hade tidigare för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 

beslut oenligt ovan, beslutat följande.  

a.  Kommunstyrelsen ger i uppdrag till gruppchef på fastighetsenheten att för kommunens 

räkning underteckna överenskommelserna om omreglering av tomträttsavgälder enligt 

bilaga 1. 

b.  Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hen i sitt ställe sätter, att föra 

kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av kommunfullmäktige 

fastställda tomträttsavgälder enligt bilaga 1. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun upplåter mark med tomträtt för femton småhusfastigheter i området 

Fågelhöjden i Fisksätra. Tomträtternas avgäldsperiod löper på tio år och innevarande 

period löper ut den 31 maj 2025. Senast ett år före nämnda tidpunkt kan parterna träffa 

överenskommelse om ny avgäld. Nuvarande avgälder är 25 500 kronor per år för samtliga 

femton tomträtter.  

Fastighetsenheten föreslår att avgälderna ska höjas till mellan cirka 26 600 och 32 000 

kronor per år och att dessa ska fastställas att gälla för nästkommande avgäldsperiod från 

och med den 1 juni 2025. Avgälderna har beräknats med utgångspunkt i 50 procent av ett 

bedömt marktaxeringsvärde och enligt rättspraxis med en avgäldsränta om 3 procent. Ett 

beslut i enlighet med förslaget innebär en årlig intäkt till kommunen om 428 489 kronor för 

kommande tioåriga avgäldsperiod. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 februari 2024 

Bilaga 1 Tomträttsavgälder 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag – 

och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§ 88 KFKS-2023-00891 

Motion om Fler mellanboenden för seniorer behövs i 

Nacka (-) 
Inkom den 18 september 2023 av Christina Ståldal, (-)  
Bordlagd 2024-03-18  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade följande.  

1.  Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 

bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska besluta att kartlägga behovet och på olika 

sätt driva frågan om fler mellanboenden i Nacka kommun samt etablera ett nära samarbete 

med de verksamma pensionärsföreningarna.  

Motionen har behandlats i äldrenämnden och i seniorrådet.  

I Nacka kommun finns det idag flera olika typer av boendeformer för äldre. En del 

boendeformer är behovsprövade och erbjuds utifrån ett biståndsbedömt beslut medan 

andra boendeformer återfinns på den reguljära bostadsmarknaden. Den typ av bostad som 

motionen avser är en boendeform som återfinns på den reguljära bostadsmarknaden.  

Kommunen detaljplanerar för byggandet av särskilda boenden för äldre som kräver 

biståndsbeslut och för dialog med bostadsutvecklare som vill bygga i Nacka kring övriga 

boendeformer. Nacka kommun sammanställer årligen en rapport med prognoser kring hur 

behovet av bostäder för äldre personer med behov av bostad med särskilt stöd ser ut. 

Däremot görs det ingen prognos gällande behovet av icke behovsprövade boendeformer i 

dagsläget men ett samarbete mellan berörda enheter är påbörjat när det gäller prognos.  

Nacka kommun har idag ett väl etablerat samarbete med pensionärsföreningarna i 

kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 30 januari 2024 

Bilaga 1. Motionen 

Bilaga 2. Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde den 13 december 2023 

Bilaga 3. Yttrande från seniorrådet 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Tobias Nässén (M), Kristina Granlund (NL) 

och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Lisskulla Zayane (MP) yrkade på ändringsförslag enligt följande: 

”Kommunfullmäktige noterar det arbete som pågår för att uppfylla intentionerna bakom 

förslagen i motionen men ger utöver detta kommunstyrelsen, i samverkan med 

äldreenheten, enheten för strategisk stadsutveckling och exploateringsenheten, i uppdrag 

att kartlägga behovet av seniorbostäder och trygghetsboenden för personer som är 55 år 

eller äldre. Motionen är därmed färdigbehandlad.” 

Christina Ståldal (-) yrkade, med instämmande av Espen Bjordal (S) och Jan Salomonsson 

(V), bifall till motionens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag, 

Lisskulla Zayanes (MP) ändringsförslag och förslaget om att bifalla motionens förslag.    

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att kommunfullmäktige hade 

beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Votering begärdes och verkställdes.  

Ordföranden utsåg kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. Därefter ställdes 

ändringsförslaget mot bifall till motionen och ordföranden konstaterade att bifallsförslaget 

utsågs till motförslag. 

Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag 

röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner NEJ så har kommunfullmäktige beslutat att 

bifalla motionens förslag.”  

Vid voteringen avgavs 40 ja-röster och 18 nej-röster. 3 ledamöter avstod från att rösta. 

Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag.  

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

Stort tack till de många medlemmar i PRO och SPF och Seniorrådet som har röstat på 

denna motion samt politiker i vissa oppositionspartier. Jag blev inspirerad till motionen av 

att seniorföreningarna skrev om behovet av mellanboenden/seniorboende och 

föreningarna kan ju frågan bättre än de flesta med sina stora nätverk. Det är hög tid att 

Nacka kommun snart tar initiativ till att bygga denna typ av mellanboenden även om det 
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skulle innebära en detaljreglering och även om det då också innebär att man låter bygga på 

kommunens egen mark. Behovet finns där och växer stadigt i takt med en ökad andel 

seniorer. Med byggande av seniorbostäder kan man i ena änden få loss villor och lägenheter 

som kan tas i anspråk av yngre generationer. I andra änden kan flera sådana boenden ge 

upphov till färre placeringar inom dyrbara äldreboenden.                                                                                                     

Tack ändå för svaret i tjänstehandlingen som var gediget och verkar gå åt rätt håll med 

insikten om att det finns ett behov och är på gång att utredas. Då är det märkligt att ett av 

partierna, Nackalistan, inte anser att kommunen kan göra något för att förbättra läget, mot 

bakgrund av den protokollsanteckning som man skrev under ärendets hantering: ”Vi 

förstår att det kan finnas ett behov och en marknad för fler mellanboenden men anser att 

det i första hand är upp till marknaden att tillgodose och att det är svårt för oss som 

kommun att påverka.”                                                                                                Det 

stämmer förstås inte för det finns all möjlighet för en kommun att ta ansvar för detta 

behov om man så vill. Vill man inte, utan hänskjuter denna viktiga välfärdsfråga till 

marknaden att i första hand lösa, så har man en syn på kommunens ansvar och välfärd som 

jag inte delar. Märkligt att ett parti som säger sig vara lyhörda och vilja lyssna till invånarnas 

vilja är så föga lyhörda för Nackas äldre invånares behov. Självklart ligger detta ansvar på 

kommunen som kan se till att fler boenden byggs på egen mark och dessutom ha 

informella kontakter och dialog med marknaden om att bygga mellanboenden även på 

privat mark. Jag uppfattar ändå tjänstehandlingens svar som en dörr på glänt i motsats till 

Nackalistan, som verkar ha avsvurit sig allt ansvar.   

Protokollsanteckning 
Espen Bjordal lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 

Socialdemokraterna yrkar bifall till motionen om fler mellanboenden i Nacka eftersom 

motionen tar upp viktiga delar som vi socialdemokrater ställer oss bakom. 

Vi välkomnar också Seniorrådets yttrande som vi har tagit del av angående motionen. 

Genom den etablerade bo-gruppen har Seniorrådet aktivt arbetat fram önskemål om 

bostäder för äldre, och deras mycket positiva inställning till motionen är viktig. De 

understryker vikten av att skapa boenden som främjar ett aktivt liv och närhet till 

gemenskap för äldre, och vi delar deras syn på betydelsen av mellanboenden. 

 

Vi vill också framhäva vikten av trygga boenden, något som lägger grunden för en trygg 

vardag och motverkar oönskad ensamhet – en fundamental aspekt för välbefinnandet och 

hälsan. För många äldre kan åldrandet dock innebära en smygande känsla av otrygghet. 

Många känner oro och ensamhet i sina bostäder, trots att de är för friska för att behöva bo 

på ett särskilt boende. 

 

Det är viktigt att notera att särskilt boende idag främst är avsedda för personer med 

omfattande vård- och omsorgsbehov, vilka kräver ständig närvaro av vårdpersonal dygnet 

runt. Det finns en tydlig efterfrågan från äldre att ha mer inflytande över sin 
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boendesituation och att få välja mellan olika boendeformer. I väntan på att Nacka ska 

bygga fler trygghetsboenden saknas alternativ som överbryggar gapet mellan hemtjänst och 

äldreboende. 

 

Vi stöder starkt idén om fler alternativ för äldre som är för friska för äldreboende men som 

ändå behöver mer trygghet och social samvaro än vad de kan få i sina nuvarande bostäder. 

Vi tror att kommunen bör överväga och erbjuda olika typer av boenden, inklusive 

normalstora och små lägenheter med rimliga hyror samt alternativa boendeformer som 

kollektiv- och generationsboenden. 

 

För att möta den framtida demografiska utvecklingen behöver kommunen också utvärdera 

möjligheten att skapa fler bostäder med varierande upplåtelseformer. Vi anser att 

placeringen av bostäder för äldre bör ske nära kommunikationer, service, handel eller i 

anslutning till grönområden, torg och andra naturnära platser för att förebygga isolering 

och ofrivillig ensamhet. Sammanfattningsvis stöder vi motionen och de insikter som 

Seniorrådet har bidragit med, och vi hoppas att detta beslut kommer att tas med i 

protokollet och vägleda det fortsatta arbetet med ärendet. 

 

Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 

Kristdemokraterna: 

Idén med så kallade mellanboenden är god. Det kan motverka ensamhet och skapa mening 

när livet börjar kännas motigt. 

Det vi är skeptiska till är att det offentliga ska ta på sig att organisera vardagstillvaron för 

allt fler människor. Det finns så otroligt mycket initiativkraft och förmågor i det civila 

samhället. Att tränga in smarta medborgares kreativitet i kommunens ofta fyrkantiga 

arbetssätt är att vingklippa människor. Dessutom tenderar kommunala verksamheter att bli 

onödigt dyra. Verkligheten har visat att de mellanboenden som det offentliga skapar ofta 

blir för dyra för vanliga människor. 

Låt i stället idéerna blomma och släpp kreativiteten loss. Det är fritt fram för människor att 

köpa en fastighet och inreda efter gruppens egna idéer. Gå samman i föreningar och 

företag. Skapa en meningsfull tillvaro för dig och några andra. 

Kristina Granlund och Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för 

Nackalistan:  

Motionen är inte helt möjlig att tillgodose i stadsbyggnadsprocessen då det inte finns någon 

planbestämmelse för ”mellanboenden”, vilket motionären föreslår i den skriftliga 

motionen. Vi förstår dock att det kan finnas ett behov för boenden av denna typ, men som 

motionen är skriven är det inte möjligt att bifalla den. 

Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
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Vänsterpartiet tackar Christina Ståldahl för motionen och Seniorrådet för ett informativt 

yttrande. 

När vi bygger boenden för Nackas äldre måste vi ta hänsyn till deras behov, välbefinnande, 

och livskvalitet. Vi måste ta hänsyn till psykosociala faktorer, geografiska faktorer, 

kommunikationsmöjligheter och tillgång till naturområden. Vi måste bygga för 

tillgänglighet och gemenskap, och bygga bort isolering och ensamhet. I allt detta måste vi 

klara av att ta hänsyn till individer och behov som uppvisar en oerhörd mångfald. 

Seniorrådets yttrande lämnar inget utrymme för tvivel: det finns ett behov av bostäder av 

just den här typen. Deras kravlista för dessa bostäder är också väldigt specifik. 

Det är inte hållbart i det läget att blint förlita sig till att marknaden på egen hand ska hitta 

fram till alla lösningar som behövs i vårt samhälle. 

Vänsterpartiet håller inte med tjänsteskrivelsen om att det arbete som pågår kan anses 

uppfylla motionens intentioner, särskilt på grund av den fjärde att-satsen i 

motionsförslaget: 

– Att säkerställa en ökad mängd mellanboenden i Nacka som kan möta seniorers ökade 

behov av denna boendeform 

Ett sådant säkerställande förutsätter naturligtvis ett kommunalt bostadsbolag som kan få i 

uppdrag att specifikt tillgodose behovet av bostäder som inte uppstår av sig själva. Att vi 

inte kan planbestämma specifikt för de behov som finns i kommunen är som vi ser det 

bara ännu ett argument att lägga till stacken. 

Vänsterpartiet anser därför att det hade varit både klokt och ansvarsfullt om 

kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med motionens förslag, och beklagar att 

utfallet blev som det blev. 

Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 

Nacka har brist på både normalstora hyresrätter och små lägenheter med rimlig hyra som 

unga och äldre klarar av att betala och det är viktigt att vi får en bättre balans i 

bostadsutbudet. I Miljöpartiet skulle vi gärna vilja se en stor variation av boendetyper, 

såsom kollektiv- och generationsboenden, eftersom personer över 55 år inte är en 

homogen grupp och vi tror att ensamhet skulle kunna bekämpas genom mer varierade 

bostadsformer. 

Vi menar att en översyn av behovet av “mellanboenden” borde göras innan en eventuell 

åtgärd sätts in, istället för som motionen föreslog göra en översyn och åtgärder på en och 

samma gång. Vi menar att man måste få en förståelse för behovet först varför vi la ett 

ändringsyrkande om detta på motionen där vi ville ge kommunstyrelsen, i samverkan med 
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äldreenheten, enheten för strategisk stadsutveckling och exploateringsenheten, i uppdrag 

att kartlägga behovet av seniorbostäder och trygghetsboenden för personer som är 55 år 

eller äldre. 

- - - - - 
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§ 89 KFKS-2023-01064 

Anmälan av nya interpellationer 
 

KFKS 2024-00522  

Interpellation från Moska Hassas (S) om Var ska idrotten få plats? 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras av 

fritidsnämndens ordförande Karin Teljstedt (KD) och miljö och stadsbyggnadsnämndens 

ordförande Johan Krogh (C) vid nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 

KFKS 2024-00523  

Interpellation från Christina Ståldal (-) om Överträdelse egendomsskydd 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras av 

kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) vid nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

- - - - - 
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§ 90 KFKS-2023-01065 

Anmälan av nya motioner 
 

KFKS 2024-00524 

Motion den 22 april 2024 av Moska Hassas (S), Henrik Unosson (S), Helena Westerling (S), 

Johanna Kvist (S), Espen Bjordal (S), Alva Dahn (S), Henrik Frank (S), Håkan Athari 

Håkansson (S) om Planera för ytor för lek och idrott. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 

KFKS 2024-00526 

Motion den 22 april 2024 av Kristina Granlund (NL) och Lina Olsson (NL) om Utred när 

motioner får hänskjutas till budgetfullmäktige. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 

KFKS 2024-00527 

Motion den 22 april 2024 av Konstantinos Irina (NL) och Lamin Jatta Modigh (NL) om 

Kulturskydda Saltsjöbanans historiska stationshus och bangårdar. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 

kommunstyrelsen för beredning. 
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Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 

KFKS 2024-00528 

Motion den 22 april 2024 av Tomas Ottosson (V), Lisa Rasmussen (V), Jan Salomonsson 

(V) och Emma Bonér (V) om reglering av Nackas bosökstöd. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 

KFKS 2024-00529 

Motion den 22 april 2024 av Lisskulla Zayane (MP) om Provta Sandakällan. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 

 


